
Protokół z VI sesji Rady Gminy Wałcz
odbytej w dniu 28 marca 2019 r.

Sesja  odbyła się w sali narad Urzędu Gminy w Wałczu przy ul. Dąbrowskiego 8.
Czas trwania sesji: 12.00 – 13:40
Lista obecności radnych – załącznik nr 1
Lista obecności osób spoza rady obecnych na sesji – załącznik nr 2

Pkt. 1. Otwarcie sesji

Przewodniczący  Rady  Gminy  Robert  Gąsiorowski otwierając  obrady przywitał koleżanki  i  kolegów
radnych, następnie Wójta Gminy – Jana Matuszewskiego, Zastępcę Wójta – Pawła Kosmalskiego, Sekretarz
Gminy – Joannę Mackiewicz,  Skarbnik Gminy – Sylwię Siemko, Kierownika Referatu –  Przemysława
Maksymowicza, Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Agatę Trzaskalską, Przewodniczącą
Konwentu Sołtysów – Jadwigę Naranowicz oraz osoby obsługujące dzisiejszą sesję.

Pkt. 2. S  twierdzenie quorum

Przewodniczący  Rady  Gminy  Robert  Gąsiorowski  stwierdził,  że  w sesji  uczestniczy 14  radnych, co
stanowi quorum do prowadzenia prawomocnych obrad i podejmowania uchwał.

Pkt. 3. P  rzyjęcie porządku obrad

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, iż porządek obrad otrzymali Państwo wraz
z zawiadomieniem na sesję. Przedstawia się on następująco:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie quorum.

3. Przyjęcie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Wałcz z dnia 28 lutego 2019 r.

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami.

7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami.

8. Sprawozdanie z działalności GOPS za rok 2018.

9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za
rok 2018.

10. Sprawozdanie z działalności referatu ds. gospodarki wodno-ściekowej za rok 2018.

11. Informacja na temat gospodarki odpadami za rok 2018.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  dofinansowania  budowy  „aktywnej”  sygnalizacji  świetlnej  w
obrębie przejścia dla pieszych przy budynku Szkoły Podstawowej w m. Gostomia.  

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na   zbycie  nieruchomości  w  drodze
przetargowej.  
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14. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania remontu pobocza drogi powiatowej Nr 2307Z.

15. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wysokości i  zasad ustalania oraz rozliczania dotacji
celowej  dla  podmiotów  prowadzących  żłobki  na  terenie  Gminy  Wałcz,  w  tym  określenia
kategorii dzieci na które przyznawana jest dotacja, w roku kalendarzowym 2019.  

16. Podjęcie  uchwały  w sprawie  niewyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu  sołeckiego w
budżecie gminy.

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Wałcz przekazana
przez Radę Miasta Wałcz w przedmiocie przyznawania lokali mieszkalnych.

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019.

19. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych, wolne głosy, komunikaty.

20. Zakończenie obrad.                  

 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Robert  Gąsiorowski  zapytał  czy  są  jakieś  uwagi  bądź  zapytania  do
porządku obrad. Uwag nie zgłoszono.
Porządek obrad VI sesji Rady Gminy Wałcz został poddany pod głosowanie:

- obecnych - 14 radnych,
- za - 14 radnych.

Porządek obrad VI sesji Rady Gminy Wałcz został przyjęty jednogłośnie.
 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Pkt. 4.   Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Wałcz z dnia 28 lutego 2019 r.

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział,  że  protokół z piątej sesji  Rady Gminy
Wałcz był dostępny w biurze Rady Gminy,  a także został do Radnych wysłany w formie elektronicznej.
Zapytał czy są uwagi do treści protokołu z V sesji  Rady Gminy Wałcz z dnia 28 lutego 2019 r. Radni nie
zgłosili uwag.
Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Wałcz zostało poddane pod głosowanie.

- obecnych - 14 radnych,
- za - 14 radnych.

Protokół z V sesji Rady Gminy Wałcz z dnia 28 lutego 2019 r. został przyjęty jednogłośnie.
 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Pkt. 5.   Interpelacje i zapytania radnych

Radny  Marek  Kapecki  zapytał  na  jakim  etapie  są  prace  nad  ścieżką  rowerową  Wałcz-Ostrowiec.
Podkreślił, że GDDKiA zaczyna budować ścieżkę pod estakadą. Radny zapytał także o wywóz odpadów
wielkogabarytowych.

Radny  Ryszard  Kwaśnica  powiedział,  że  Komisja  Budżetu,  Rozwoju  Gospodarczego  i  Gospodarki
Komunalnej odbyła wyjazd dotyczący lamp i chciałby się dowiedzieć jak to będzie realizowane, ponieważ
jest tego dużo. Radny zapytał czy będzie to realizowane etapami?
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Radna Justyna Trzaska powiedziała, że na poprzedniej sesji pytała o harmonogram wyborów sołeckich,
które miały być w marcu i zapytała czy już taki harmonogram jest przygotowany i czy zostaną przekazane
informacje na ten temat?

Radny Jacek Leśniak  powiedział, że rodzice uczniów pytają o rozbudowę przedszkola w Niepublicznej
Szkole Podstawowej w Witankowie i chciałby się dowiedzieć czy coś w tej kwestii będzie wykonywane?
Radny Andrzej Kubiak zapytał jakie kroki zostały podjęte w sprawie budowy szatni i trybun na boisku w
Kłębowcu?

Radny Ryszard Kwaśnica poprosił o informacje na temat zapowiadanego strajku nauczycieli. Zapytał czy
rodzice będą zabezpieczeni? Podkreślił, że wszyscy liczą, na to, iż egzaminy i pozostałe rzeczy się odbędą,
ale chciałby się dowiedzieć czy na ten temat są prowadzone rozmowy i jak to ewentualne może wyglądać w
sensie zabezpieczenia dzieci i rodziców.

Radny Janusz Marchewka powiedział, że kończy się przebudowa drogi nr 10 na obwodnicy Wałcza i w
związku z tym ma pytanie dotyczące terenów przemysłowych w Kłębowcu. Zapytał czy Rada Gminy i Wójt
mogliby  się  zastanowić  nad  utworzeniem  terenów  przemysłowych,  ze  względu  na  to,  iż  jest  blisko
obwodnica i transport byłby dogodny do tego miejsca.

Radny Zbigniew Hejak zapytał o drogę Ługi-Papowo. Powiedział, że były tam wysypywane kruszce, ale
poza tym droga jest  dalej  wybita  w tych pozostałych częściach i  poprosił  o  koparkę ze  spychem,  żeby
wyrównać te dziury.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Robert  Gąsiorowski  powiedział,  że  mieszkańcy  Strączna  i  Brzezinek
zwrócili się z prośbą o remont drogi Strączno-Brzezinki. Są tam płyty ułożone jeszcze w latach 80-tych,
które  się  miejscami  zapadają  i  są  liczne  nierówności.  Powiedział,  że  te  płyty  są  dość  wąskie  więc
mieszkańcy proszą  o  kilka  zatoczek w celu mijania  się  samochodów.  Przewodniczący poprosił  także  o
oznakowanie boisk szczególnie tam, gdzie są kluby, ponieważ czasami tych tablic jest mało bądź ich nie ma
wcale.  Ludzie  chodzą  na  boiska  ze  swoimi  pupilami,  zwierzęta  się  tam załatwiają  i  w  związku z  tym
Przewodniczący poprosił o tablice informujące o zakazie wstępu psów. Poprosił o lepsze oznakowanie boisk,
aby było wiadome kto może z nich korzystać i w jaki sposób.

Pkt. 6.   Informacja Wójta Gminy z pracy w okresie między sesjami

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski przekazał głos  Wójtowi Gminy Wałcz –  Janowi
Matuszewskiemu.

Wójt Gminy Wałcz – Jan Matuszewski przedstawił informację z pracy między sesjami:

 2 marca 2019 r. – Przysięga Wojskowa 100 Batalionu Łączności,

 6 marca 2019 r. – Zebranie sprawozdawcze strażaków OSP Witankowo, wybór nowego Prezesa
oraz przedstawienie program działania dla jednostki na przyszłość,

 11  marca  2019  r. –  Udział  w  szkoleniu  zorganizowanym  przez  RIO ze  Szczecina  dotyczące
dyscypliny finansów publicznych,

 13 marca 2019 r. – Spotkanie w Urzędzie Gminy z Nadleśniczym Nadleśnictwa Wałcz dotyczące
omówienia ścieżki pieszo-rowerowej Ostrowiec-Wałcz. Po tym spotkaniu zostało wysłane pismo do
Nadleśnictwa Wałcz o wskazanie trasy turystycznej i sposobie jej wykonania. Jeśli dobrze pójdzie
to byłby zrobiony projekt. Temat jest otwarty i w najbliższych kilku miesiącach będzie pozytyw i
szukanie wykonawstwa,

 14 marca 2019 r. – Spotkanie z najemcami nowych lokali komunalnych dotyczące umów najmu,
wręczenia kluczy, a także ogólnego omówienia warunków najmu lokali,

 15 marca 2019 r. – Uczestniczenie w otwarciu Zakładu Aktywności Zawodowej.
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O godzinie 12:24 na salę przybył Radny Jan Uran.

Pkt. 7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami

 ZAPROSZENIA:

1. Festiwal Młodego Odkrywcy –  22.03.2019 r. - godzina 18.00 (Szkoła Podstawowa im. Ks. Jana
Twardowskiego  w  Chwiramie)  od:  Społeczności  Szkoły  Podstawowej  w  Chwiramie  –  imienne
zaproszenie dla Przewodniczącego Rady Gminy oraz dla Radnego Dariusza Kujszczyka.

 PISMA:
 

1. Z dnia 05.03.2019 r. – od Rady Miasta Wałcz – do Rady Gminy Wałcz
dotyczy:  przekazania  pisma  od  Departamentu  Postępowań  Kontrolnych  z  dnia  20.02.2019  r.
dotyczącego  anonimowego  zgłoszenia,  które  wpłynęło  drogą  elektroniczną  na  temat
nieprawidłowości w działalności Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Wałczu.

2. Z dnia 05.03.2019 r. – od Starostwa Powiatowego w Wałczu Wałcz – do Rady Gminy Wałcz
dotyczy:  przekazania  pisma  p.  Jarosława  Sachajko  –  Przewodniczącego  Komisji  Rolnictwa  i
Rozwoju Wsi (VIII Kadencja Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej) z dnia 21.02.2019 r. dotyczącego
stanowiska Rady Gminy w sprawie obowiązującego w Polsce systemu ubezpieczeń upraw i zwierząt
gospodarskich oraz potrzeby powrotu do obowiązkowych powszechnych ubezpieczeń rolniczych,
jak również w sprawie stanowiska na temat oczekiwań rolników względem pszczelarzy i pszczelarzy
względem rolników.

O godzinie 12:30 na salę przybył Kierownik Referatu ds. Gospodarki Wodno-Ściekowej Tadeusz Wenio.

3. Z dnia 07.03.2019 r. – od Referat Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Planowania Przestrzennego
i  Gospodarki  Komunalnej  –  do  Komisji  Budżetu,  Rozwoju  Gospodarczego  i  Gospodarki
Komunalnej
dotyczy:  prośba  o  zaopiniowanie  wniosku  Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.  Św.   Wawrzyńca  w
Rudkach – kościół filialny pw. Św. Antoniego w Golcach dotyczącego przyznania dotacji na rok
2019  w  kwocie  100.000  zł   na  zadanie:  remont  ratunkowy  wieży  –  naprawy  konstrukcyjne
fundamentów, renowacja i konserwacja ścian wieży, więźba dachowa i stropy wieży – odnowienie
lub całkowite odtworzenie, prace rozbiórkowe i zabezpieczające.

4. Z dnia 11.03.2019 r. – Od Zakładu Komunikacji Miejskiej Spółka z o.o. w Wałczu – do Pana
Wójta Gminy Wałcz – do wiadomości: Przewodniczący Rady Gminy Wałcz
dotyczy: współpracy w zakresie realizacji przewozów na terenie gminy Wałcz.

5. Z dnia 25.03.2019 r. – Od Bożeny P. – do Komisji Budżetowej i Mieszkaniowej Rady Gminy w
Wałczu
dotyczy: przyznania mieszkania socjalnego.

 PISMA KTÓRE WPŁYNĘŁY DROGĄ ELEKTRONICZNĄ:

1. Od pani Barbary S. do Rady Gminy: z dnia 07.03.2019 r. – w oparciu o dostępie do informacji
publicznej prośba o przesłanie wszystkich otrzymanych przez gminę ofert w zakresie sprawowania
opieki nad bezdomnymi zwierzętami w roku 2019

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z pracy w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 5.
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P  k  t. 8.   Sprawozdanie z działalności GOPS za rok 2018

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że sprawozdanie z działalności GOPS za
rok 2018 było omawiane na wszystkich komisjach.  Zapytał  czy są zgłaszane jakieś pytania bądź uwagi
dotyczące sprawozdania. Pytań ani uwag nie zgłoszono.

Sprawozdanie z działalności GOPS za rok 2018  stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Sprawozdanie z działalności GOPS za rok 2018 zostało poddane pod głosowanie:

- obecnych - 15 radnych,
- za - 14 radnych,
- wstrzymał się - 1 radny.

Sprawozdanie z działalności GOPS za rok 2018 zostało przyjęte większością głosów.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Pkt. 9.   Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok
2018

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski  powiedział, że sprawozdanie  z działalności Gminnej
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2018 było omawiane na wszystkich komisjach.
Zapytał czy są zgłaszane jakieś pytania bądź uwagi dotyczące sprawozdania. Pytań ani uwag nie zgłoszono.

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2018 stanowi
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych  za  rok  2018
zostało poddane pod głosowanie:

- obecnych - 15 radnych,
- za - 15 radnych.

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2018 zosta-
ło przyjęte jednogłośnie.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Pkt. 10. Sprawozdanie z działalności referatu ds. gospodarki wodno-ściekowej za rok 2018
 
Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że sprawozdanie z działalności referatu ds.
gospodarki wodno-ściekowej za rok 2018 było omawiane na wszystkich komisjach. Zapytał czy są zgłaszane
jakieś pytania bądź uwagi dotyczące sprawozdania.

Sprawozdanie z działalności referatu ds. gospodarki wodno-ściekowej za rok 2018 stanowi załącznik nr 10
do niniejszego protokołu.

Głos zabrał Radny Ryszard Kwaśnica powiedział,  że podczas przedstawiania sprawozdania przez Pana
Kierownika Tadeusza Wenio padł wniosek, aby uzupełnić dane, a one nie zawarły się w tym sprawozdaniu.
Dane te dotyczyły przychodów i kosztów oraz ilości wody czy ścieków. Radny podkreślił, że ta informacja
była  przedstawiona bardzo precyzyjnie  na komisjach,  to  lepiej  żeby znalazła  się  na przyszłość także w
dokumencie.
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Kierownik Referatu ds. Gospodarki Wodno-Ściekowej Tadeusz Wenio odpowiedział, że będzie tak jak
Radny sobie życzy, choć część z tych danych jest na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy i
można się z nim zapoznać.

Sprawozdanie z działalności  referatu ds.  gospodarki  wodno-ściekowej za rok 2018 zostało poddane pod
głosowanie:
- obecnych - 15 radnych,
- za - 15 radnych.

Sprawozdanie  z  działalności  referatu  ds.  gospodarki  wodno-ściekowej  za  rok  2018  zostało  przyjęte
jednogłośnie.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Pkt. 11.   Informacja na temat gospodarki odpadami za rok 2018

Przewodniczący  Rady  Gminy  Robert  Gąsiorowski poprosił Wójta  Gminy  Wałcz  –   Jana
Matuszewskiego o zabranie głosu w tej sprawie.

Wójt  Gminy  Wałcz  Jan  Matuszewski  powiedział,  że  jest  to  temat  gorący,  ponieważ  ze  względów
odgórnych  jesteśmy  w  pewnym  stopniu  krzywdzeni.  Kwoty  padające  na  przetargach  są  przerażające.
Przetarg w Gminie dotyczący  gospodarki odpadami odbędzie się 3 kwietnia. W roku 2018 zmieszanych
odpadów było ok. 1.500 ton, szkła ok. 229 ton, papieru ok. 37 ton, plastiku ok. 365 ton i BIO ok. 28 ton.
Tonaż odpadów zmieszanych w stosunku do roku 2017 wzrósł nieznacznie. Jest to złe, ponieważ lepiej jakby
zmalał aniżeli wzrastał. Pozytywne jest to, że wzrasta tonaż odpadów segregowanych. Wójt powiedział, że
po to jest  Ustawa o utrzymaniu czystości  i  porządku w gminie,  po to są regulaminy,  po to  mówimy o
segregacji odpadów, aby te wtórne surowce odzyskiwać. Dzisiaj stawki jakie ponoszą mieszkańcy naszej
Gminy  są  bardzo  przyzwoite.  Wójt  podkreślił,  że  są  trzy  przedziały:  odpady  segregowane  z
kompostownikiem, odpady segregowane bez kompostownika i odpady zmieszane. W pierwszej grupie jest
najwięcej  deklaracji,  a  w ostatniej  najmniej.  W najbliższym czasie  będzie  to  weryfikowane  czy ludzie
segregują odpady czy nie. Aby zachęcić do segregacji, to Gmina oraz mieszkańcy muszą mieć z tego korzyść
finansową.  Wójt  zwrócił  uwagę,  że  w  roku  2013  pierwszy przetarg  był  na  kwotę  1,07  zł  za  odpady
segregowane, a ok. 100 zł za zmieszane i wtedy taka różnica była rewelacyjna. Po dwóch latach był następny
przetarg i odpady segregowane kosztowały 107 zł, a zmieszane ok. 500 zł, ale dalej opłacało się segregować.
Ostatni przetarg opiewał na kwotę za odpady segregowane ok. 700 zł, a ok. 1000 zł za odpady zmieszane. I
dzisiaj  mówienie  mieszkańcom,  aby  segregowali,  bo  będą  mieli  niższe  opłaty  jest  nielogiczne.  Wójt
podkreślił, że boi się jaka będzie kwota na przetargu. W 2018 roku odpady kosztowały Gminę ok. 2.000.000
zł. Odpady wielkogabarytowe kosztowały 130.000 zł, Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych
(PSZOK) ok. 80.000 zł. PSZOK działa od 1 marca i na pewno kwota zmniejszy się co najmniej o połowę.
Teraz Gmina odpowiada za swój PSZOK i swoje wielkogabaryty, bo wcześniej na PSZOK-u nie wszystko
się zgadzało tak jak powinno. Łączna kwota, która obciążyła Gminę za rok 2018 wyniosła ok. 2.400.000 zł.
Przy stawkach, które dzisiaj obwiązują nawet jeżeli wszyscy mieszkańcy by płacili, to i tak daje to kwotę ok.
1.700.000 zł  i  kwotę  600.000 zł  trzeba  było  dopłacić  do  odpadów.  W roku 2013 i  przed  rokiem 2013
mieszkańcy sami podpisywali umowy z firmą. Gmina była od tego odsunięta i sprawdzało się to dobrze.
Dzisiaj ustawa narzuciła to na Gminę i firmy mają bardzo dobrze. Wójt podkreślił, że zawsze będą jakieś
długi wobec Gminy i po to jesteśmy, aby je niwelować. W najbliższym terminie będzie otwarcie ofert i
kwoty będą dużo wyższe. Wójt zaznaczył, że może to być kwota nawet większa niż 3.000.000 zł. Chcąc
zrekompensować stawkę z 2018 roku, to dzisiaj już stawka powinna sięgać 20 zł na osobę, kiedy by każda
osoba zapłaciła, a mówimy w oparciu o rok 2019-2020. Wójt podkreślił, że czeka na przetarg, choć to nie
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będzie wyznacznikiem, bo chciałby żeby to było zrekompensowanie za rok 2018. W roku 2020 przyjdzie
Regionalna Izba Obrachunkowa i będzie weryfikowała wiele spraw. A już zwracano uwagę, że nawet jakby
mieszkańcy zapłacili wszystko to i tak jest na minusie. Wójt powiedział, że chce Aby rok 2018 zamknął się
zerem, dlatego tak trzeba podwyższyć kwotę na 2019-2020 rok żeby to wyzerować. Wójt powiedział,  iż
martwi się, że jak oferty zostaną otwarte, to oby kwota była do zaakceptowania. 
Wójt podkreślił, że najwyżej przetarg zostanie unieważniony i trzeba będzie go od nowa ogłosić. Jest to
jeden z bardziej bolących zadań, dlatego jest prośba, aby zrobić spotkanie Radnych z Wójtem dotyczące
dyskusji  na  temat  stawek  za  odpady.  Wpływ  pieniędzy do  mieszkańców  Gminy  jest  na  tyle  duży,  iż
podnoszenie pewnych opłat musi być. Wójt podkreślił, że mieszkańcy Gminy dostają ok. 8.000.000 zł ze
świadczeń  z  GOPS-u,  ok.  9.000.000 zł  z  programu 500+,  dojdą  jeszcze  ok.  2.000.000 zł  na  500+ za
pierwsze  dziecko,  także  pieniędzy  wpływających  do  mieszkańców  jest  dużo.  Szanujmy  emerytów  i
rencistów, gospodarstwa jednoosobowe, bo o osoby starsze też trzeba zadbać. Więcej na ten temat będziemy
rozmawiać na spotkaniu z Radnymi.

Radny Ryszard Kwaśnica powiedział, że były rozmowy na temat odpadów i padła informacja, iż pierwszy
przetarg będzie takim ćwiczebnym żeby sprawdzić i chciałby się dowiedzieć czy to się udało. Uważa, że aby
to spotkanie miało formę bardziej sformalizowaną trzeba zrobić wspólne posiedzenie wszystkich komisji.
Będzie z tego materiał, będą z tego wnioski i łatwiej będzie jeżeli spotkanie to będzie sformalizowane.

Wójt Gminy Wałcz Jan Matuszewski  powiedział, że odpowiadając na pierwsze pytanie, to rzeczywiście
miała być koncepcja na zrobienie przetargu przed rozwiązaniem umowy. Ten przetarg miał być takim, który
pokaże czy kwota będzie zadowalająca. Ze względów technicznych tego przetargu nie było. 1,5 miesiąca
przed takim przetargiem musi  być to ogłoszone na BIP i  ze względu na czas,  który gonił  przetarg jest
zaplanowany na 3 kwietnia i będzie tylko ten.

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że będzie spotkanie wszystkich komisji,
ale  formę  ustalimy  między  sobą,  bo  zależy  jak  bardzo  chcemy  się  zdyscyplinować.  Przewodniczący
podkreślił, że nie chciałby za bardzo wybiegać. Spotkanie powinno być dyscyplinujące dla wszystkich, aby
każdy wiedział co się dzieje. Sprawa jest bardzo poważna z uwagi na to co dzieje się dookoła i czego się
możemy spodziewać. Zostanie to ustalone na sesji.

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski zarządził 5 minut przerwy.
Przerwa trwała od  12:48  do 12:53.

Pkt.  12.  Podjęcie  uchwały    w sprawie dofinansowania budowy „aktywnej” sygnalizacji  świetlnej  w
obrębie przejścia dla pieszych przy budynku Szkoły Podstawowej w m. Gostomia

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski wznawiając obrady po przerwie powiedział, że w sesji
uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum do prowadzenia prawomocnych obrad i podejmowania uchwał.

Przewodniczący powiedział, że projekt uchwały był omawiany na komisjach. Zapytał czy są zgłaszane uwa-
gi bądź pytania do uchwały.

Uchwała została poddana pod głosowanie:
- obecnych - 15 radnych,
- za - 15 radnych.

Przewodniczący  obrad  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  i  otrzymuje  numer
VI/33/2019.
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Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.
 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Pkt. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze przetargowej

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na ko-
misjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały.

Radny Ryszard Kwaśnica zapytał czy treść odczytanej uchwały jest tożsama z paragrafem pierwszym w
drodze przetargu nieograniczonego?

Wójt Gminy Wałcz Jan Matuszewski odpowiedział, że na tym etapie nie mogliśmy tego zmienić, ponie-
waż na BIP  poszło ogłoszenie o formie uchwały, w związku z tym dzisiaj wskazywanie i wnoszenie o prze-
głosowanie w formie przetargu nieograniczonego jest celowe. Wójt podkreślił, że jeżeli Radni zaakceptują to
poprzez podniesienie ręki, to wówczas tytuł możemy zmienić w formie przetargu nieograniczonego. Czyli
chodzi o to, żebyśmy przegłosowali przetarg nieograniczony.

Radny Ryszard Kwaśnica powiedział, że ta sprawa wypłynęła na kolejnych komisjach podczas omawiania
tematu. To sformułowanie może nie ogranicza uczestników przetargu, ale mogłoby sugerować, że mógłby on
być przymiotnikowo dalej w jakiś sposób ograniczany. W ocenie Radnego ta działka jest atrakcyjna i suge-
stia była taka, żeby sprzedać ją za jak najwyższą kwotę więc automatycznie większość mogłaby w niej
uczestniczyć bez żadnych ograniczeń. Drugą sugestią, która nie jest zapisana w uchwale, a Wójt się z nią
zgodził, że kolejne przetargi nie będą obniżały ceny, a jeżeli nie uda się sprzedać tej działki, to zostanie ona
w zasobach gminy. Dlatego, że jest atrakcyjna i może przyjdzie taki czas, iż będzie można ją drożej sprze -
dać. Dla sformalizowania trzeba by było przegłosować poprawkę za przegłosowaniem przetargu nieograni -
czonego.

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski zapytał Wójta o zdanie jako wnioskodawcę tej uchwa-
ły.

Wójt Gminy Wałcz Jan Matuszewski  powiedział, że w ramach przetargu nieograniczonego Radni prze-
głosują i zaakceptują i tak będzie brzmiała uchwała.

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski przeczytał jak miałaby brzmieć uchwała po zmianie
nazwy.

Zmiana nazwy uchwały z wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze przetargowej na wyrażenie
zgody na zbycie nieruchomości w drodze przetargu nieograniczonego została poddana pod głosowanie.

- obecnych - 15 radnych,
- za - 15 radnych.

Zmiana nazwy uchwały z wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze przetargowej na wyrażenie
zgody na zbycie nieruchomości w drodze przetargu nieograniczonego została przyjęta jednogłośnie.

 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.
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Po przegłosowaniu zmiany nazwy uchwały z wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze przetargo-
wej na wyrażenie zgody na zbycie nieruchomości w drodze przetargu nieograniczonego pkt. 13 brzmi nastę -
pująco: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze przetargu nieogra-
niczonego.

Pkt. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w drodze przetargu
nieograniczonego

Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały.

Uchwała została poddana pod głosowanie:
- obecnych - 15 radnych,
- za - 15 radnych.

Przewodniczący  obrad  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  i  otrzymuje  numer
VI/34/2019.

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.
 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Pkt. 14. Podjęcie uchwały   w sprawie dofinansowania remontu pobocza drogi powiatowej Nr 2307Z

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na ko-
misjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały.

Uchwała została poddana pod głosowanie:
- obecnych - 15 radnych,
- za - 15 radnych.

Przewodniczący  obrad  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  i  otrzymuje  numer
VI/35/2019.

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.
 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Pkt. 15. Podjęcie uchwały    w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji
celowej  dla podmiotów prowadzących żłobki  na terenie  Gminy Wałcz,  w tym określenia kategorii
dzieci na które przyznawana jest dotacja, w roku kalendarzowym 2019

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na ko-
misjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały.

Radny Ryszard Kwaśnica  powiedział,  że chciałby uzasadnić uchwałę.  Jest  jedna placówka żłobkowa i
mamy taką intencję, iż chcemy wspierać głównie rodziców posyłających dzieci do żłobków. Intencją złoże-
nia takiego projektu uchwały i ewentualnie jej uchwalenia było sprawdzenie jak to będzie wyglądało na
przestrzeni tego okresu od wejścia w życie uchwały do końca roku. Jeżeli się okaże, że ceny pobytu pomimo
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200 zł dofinansowania wzrosną, to pochylimy się nad tym i w kolejnej kadencji zastanowimy się czy jest
sens dofinansowania jeżeli te ceny są nieproporcjonalne. Być może spowoduje to chęć otwarcia klubików
żłobkowych. Taka była intencja i takie jest uzasadnienie do uchwały, które nie jest zapisane. W trakcie posie-
dzenia komisji było wyartykułowane, aby uchwała mogła wejść w życie i można by było sprawdzić jak to
będzie funkcjonować do końca roku i ewentualnie w przyszłości. 

Uchwała została poddana pod głosowanie:
- obecnych - 15 radnych,
- za - 12 radnych,
- przeciw - 2 radnych,
- wstrzymał się - 1 radny.

Przewodniczący obrad stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów i otrzymuje numer
VI/36/2019.

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.
 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

Pkt.  16.    Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w
budżecie gminy

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na ko-
misjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały.

Uchwała została poddana pod głosowanie:
- obecnych - 15 radnych,
- za - 15 radnych.

Przewodniczący  obrad  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  i  otrzymuje  numer
VI/37/2019.

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.
 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

Pkt.  17.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działania  Wójta  Gminy  Wałcz
przekazanej przez Radę Miasta Wałcz w przedmiocie przyznawania lokali mieszkalnych

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski poprosił  o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji
Skarg, Wniosków i Petycji Panią Justynę Trzaska. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Justyna Trzaska  powiedziała, że po rozpatrzeniu
skargi na działania Wójta Gminy Wałcz przekazanej przez Radę Miasta Wałcz w przedmiocie przyznawania
lokali  mieszkalnych  Komisja  Skarg,  Wniosków i  Petycji  uznaje  skargę  za  bezzasadną.  Przewodnicząca
zapytała czy Radni zapoznali się z uzasadnieniem czy ma to uzasadnienie przeczytać. 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że Radni zapoznali się z uzasadnieniem i
zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały.
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Uchwała została poddana pod głosowanie:
- obecnych - 15 radnych,
- za - 15 radnych.

Przewodniczący  obrad  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  i  otrzymuje  numer
VI/38/2019.

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.
 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

Pkt. 18.   Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2019

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski powiedział, że projekt uchwały był omawiany na ko-
misjach. Przewodniczący zapytał czy są zgłaszane uwagi bądź pytania do uchwały.

Uchwała została poddana pod głosowanie:
- obecnych - 15 radnych,
- za - 15 radnych.

Przewodniczący  obrad  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  i  otrzymuje  numer
VI/39/2019.

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.
 Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

Pkt. 19. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych, wolne głosy, komunikaty

Wójt Gminy Jan Matuszewski  odpowiadając na pytanie Radnego Marka Kapeckiego dotyczące ścieżki
rowerowej powiedział, że prace nad tą ścieżką zostały już wcześniej omówione. Idziemy w tym kierunku,
żeby to się zamknęło jak najbardziej pozytywnie. Co do wywozu odpadów wielkogabarytowych, to zrobimy
to w tym roku. Wójt podkreślił, że zapisał sobie, iż dobrze by było gdyby do końca drugiego kwartału to
zrobili, także do końca drugiego kwartału będą harmonogramy wywozu odpadów wielkogabarytowych. 

Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiadając na pytanie Radnego Ryszarda Kwaśnicy dotyczące wyjazdu
w  sprawie  lamp  oświetleniowych  powiedział,  że  zgodnie  z  zaleceniami  Komisji  Budżetu,  Rozwoju
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej lampy będą zamontowane w wybranych przez Komisję miejscach
i  taka  będzie  kolejność.  Oczywiście  jeżeli  coś  wyniknie  wyjątkowego  ze  względu  na  bezpieczeństwo
mieszkańców, to będzie brane to pod uwagę, ale generalnie montaż oświetlenia będzie wykonywany zgodnie
z zaleceniami Komisji.

Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiadając na pytanie Radnej Justyny Trzaska dotyczące harmonogramu
wybory Sołtysów w miejscowościach powiedział, że jest on praktycznie już dzisiaj gotowy i na początku
przyszłego tygodnia będzie na BIP. Trochę to trwało, ponieważ uzgadniano terminy. Wójt podsumował, że
na  początku  przyszłego  tygodnia  harmonogram będzie  dostępny.  Podkreślił,  że  o  zebraniu  dotyczącym
wyboru sołtysów trzeba powiadomić co najmniej 10 dni przed jego terminem. 

Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiadając na pytanie Radnego Jacka Leśniak dotyczące  rozbudowy
przedszkola  w  Niepublicznej  Szkole  Podstawowej  w  Witankowie powiedział,  że  podczas  pobytu  w
Niepublicznej Szkole Podstawowej w Witankowie Pan Dyrektor wskazał potrzebę dobudowania jednego z
oddziału po to, aby z pierwszego pietra zdjąć dzieci na parter. Po pierwsze, ponieważ jest ciasno i potrzebna
jest jeszcze jedna klasa, po drugie ze względu na przepisy PPOŻ. Rzeczywiście trzeba te dzieci przenieść na
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dół  i  jest  projekt  i  kosztorys.  Na  dzień  dzisiejszy  jak  Radni  wiedzą  nie  ma  wolnych  pieniędzy  i
najprawdopodobniej  zweryfikuje  się  potrzeby z  Panem Dyrektorem i  jeśli  się  potwierdzi  to  w trzecim
kwartale byłoby rozpoczęcie prac z płatnością w roku 2020. Taka jest koncepcja – dokumentacja i projekt są,
natomiast przetarg będzie zrobiony i ewentualnie podejmiemy temat dobudowania sali lekcyjnej. 

Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiadając na pytanie Radnego Andrzeja Kubiaka dotyczące budowy
szatni i trybun na boisku w Kłębowcu powiedział, że kilkanaście dni temu na boisko oraz całą socjalną część
został złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego i ma nadzieję, że zostanie on pozytywnie rozpatrzony.
Jaka będzie wysokość dofinansowania będzie wiadome w najbliższym czasie.  Po otrzymaniu informacji
zostanie ona przekazana Radnemu Kubiakowi. 

Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiadając na pytanie Radnego Ryszarda Kwaśnicy dotyczące strajku
nauczycieli powiedział, że są to sprawy związkowe. Odbyły się referenda w szkołach i znaczna większość
szkół i przedszkoli jest za strajkiem. Były spotkania z Dyrektorkami Szkół i jest takie postanowienie, że
dzieci  muszą mieć opiekę.  Nauczyciele  są  zwolnieni  z  pełnienia  obowiązków pracowniczych.  Nie  będą
pracować, a będą na miejscu, aby pilnować dzieci. Będzie prośba, że jeśli dzieci będą mogły zostać w domu,
to  niech  zostaną.  Wójt  podkreślił,  że  będzie  dla  dzieci  dożywianie  w  tych  dniach.  Panie  Dyrektorki
powiedziały, że egzaminy gimnazjalne są kilka dni wcześniej od strajku i one nie mogą strajkować więc
dopilnują tych egzaminów wraz z osobami z zewnątrz. Jest 6 trzecich klas gimnazjum. Jak im to wyjdzie to
część chociaż będzie załatwiona. A co dalej będzie to nie wiadomo.

Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiadając na pytanie Radnego Janusza Marchewki dotyczące terenów
przemysłowych w Kłębowcu powiedział, że cieszy się, iż będzie obwodnica, bo w  pewnym stopniu odciąży
Wałcz. W poniedziałek jest spotkanie w Bydgoszczy z Samorządowcami dotyczące drogi S10. Powiedział,
że w Kłębowcu jest działka, która została przeklasyfikowana na cele budowlane. Pewna firma chciała tam
robić nadbudowy na kontenery samochodowe czyli chłodziarki. Działka ta jest uzbrojona i znajduje się przy
Ekomechu. Do chwili obecnej firma nie dała znać, że rezygnuje z tej działki, a kultura powinna być taka, aby
chociaż poinformować. Wójt podsumował, że działka jest i jeśli by była taka potrzeba to w każdej chwili
oczywiście można ją udostępnić. 

Wójt Gminy Jan Matuszewski odpowiadając na pytanie Radnego Zbigniewa Hejaka dotyczące remontu
drogi  Ługi-Papowo powiedział,  że rozmawiał  na przerwie z Kierownikiem Referatu Wodno-Ściekowego
Tadeuszem Wenio i w przyszłym tygodniu ta droga będzie wyrównana, aby była przejezdna. 

Wójt  Gminy  Jan  Matuszewski odpowiadając  na  pytanie  Radnego  Roberta  Gąsiorowskiego  dotyczące
remontu  drogi  Strączno-Brzezinki  powiedział,  że  rozmawiał  na  przerwie  z  Kierownikiem Referatu  ds.
Gospodarki  Wodno-Ściekowej  Tadeuszem  Wenio  i  pojadą  tam  i  to  zweryfikują.  Zapadnięte  płyty  się
podniesie, aby współgrały z innymi płytami. Co do zatok to się przyjrzymy, ponieważ droga tam jest wąska i
jeżeli  pozwoli  granica  naszej  drogi  na  umiejscowienie  zatok,  to  zrobimy  to  na  odcinkach  gdzie  jest
konieczność. Zrobiło by się to w formie zniwelowania i wyłożenia kruszywem, a na to ścinki asfaltowe.
Rzeczywiście przy wymijaniu są komplikacje i trzeba zjeżdżać mocno na pobocze. W przyszłym tygodniu
będzie weryfikacja i  jak znajdzie się miejsce na zatoczkę to się to zrobi.  Wójt odpowiadając na pytanie
dotyczące oznakowania boisk powiedział, że nie może być tak, żeby z boisk ludzie robili sobie miejsca do
załatwiania  się  zwierząt.  Jak  najbardziej  jest  przeciwko temu.  Zrobi  się  tablice  informacyjne  o  zakazie
wprowadzania psów pod groźbą kary administracyjnej. Wójt podkreślił, że przy każdym wejściu na boisko
takie napisy do połowy kwietnia będą. Dzisiaj też by oczywiście było to karane, tylko ciężko jest taką osobę
złapać.

Radny Ryszard Kwaśnica powiedział, że ma informację i może Wójt się do tego odniesie, ponieważ na
poprzedniej sesji była podjęta uchwała, aby firmie telekomunikacyjnej wydzierżawić nową lokalizację i w
związku z tym, że taka stacja nie powstaje tylko w Szwecji, to chciałby się dowiedzieć jak to daleko jest.
Radny podkreślił, że walka mieszkańców Szwecji nadal trwa i są teraz na etapie odwołania do Wojewody
Zachodniopomorskiego od decyzji dotyczącej pozwolenia na budowę tej firmy. Wiąże się to z dzierżawą tej
działki.  Wójt  jednocześnie  wystosował  odwołanie  do  Wojewody  Zachodniopomorskiego  za  co  Radny
podziękował. Radny poddał krytyce zrobienie decyzji przez Starostwo nie przywołując żadnych badań ze
swojej  strony,  nie powołując żadnej  instytucji  wiedząc o tym, że jest  bardzo duży opór społeczny i  jest
możliwość innej lokalizacji. Nie podjęli działań opóźniających, aby dać szanse na nową lokalizację. Radny
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podkreślił, że taka krytyka się Starostwu należy i ma nadzieję, iż stacja bazowa telefonii komórkowej stanie
w innym miejscu  niż  w środku wsi.  Radny powiedział,  że  miesiąc  temu były rozmowy o  przewozach
pasażerskich i była rozmowa z Dyrektorem ZKM, w zawiązku z tym chciałby wiedzieć jak to wygląda i
żeby Radni i Sołtysi mieli na to społeczny wpływ. Wolałby, żeby nie stawiać nikogo pod ścianą, tylko żeby
to  było  wynegocjowane.  Radny  pochwalił  Szkołę  Podstawową  w  Chwiramie  za  Festiwal  Młodego
Odkrywcy. Podkreślił,  że jest pod wrażeniem grupy zajmującej się robotami. Podziękował pracownikom
szkoły oraz włodarzom Gminy, ponieważ stworzyli takie możliwości. 

Wójt Gminy Jan Matuszewski powiedział,  że jeśli  chodzi o wydzierżawienie cząstki działki to dzisiaj
został zweryfikowany projekt umowy firmy telekomunikacyjnej i zostało do nich odesłane celem podpisania.
Wójt pokreślił, że nie chciał podpisywać jako pierwszy. 
Jeśli  firma podpisze jako pierwsza, to później  zrobi  to Wójt i  temat najmu byłby pozytywnie dla firmy
załatwiony. Oczywiście odwołaliśmy się jako strona od decyzji Starosty dotyczącej pozwolenia na budowę
w innym miejscu. Jeżeli po otrzymaniu umowy dzierżawy wystąpią o decyzje o warunkach zabudowy, to
Gmina ją da bez żadnych problemów. Wójt podkreślił, że ma nadzieję, iż nie będzie innych przeciwskazań i
wtedy byłaby już decyzja o warunkach zabudowy, z którą mogą udać się do Starostwa o wydanie pozwolenia
na budowę po wycofaniu decyzji o której dzisiaj mówimy. Walka trwa już 1,5 roku i niech się zakończy
pozytywnie  dla  mieszkańców  przede  wszystkim i  dla  firmy.   Co  do  przewozów,  to  było  spotkanie  z
Prezesem ZKM i zgodnie z ustaleniami na Komisji Prezes potrzebował dopłaty do kursów wynikających z
umowy, tj. w Popowie, Kołatniku, Wałczu Drugim i Zdbicach. Po wyliczeniach dopłata ta powinna wynosić
20.000 zł, aby ten kurs się utrzymał. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym Gmina jest zobligowana do
transportu publicznego mieszkańców. Wójt podkreślił,  że Gmina dopłaca już 80.000 zł i dopłaci jeszcze
20.000 zł. Mieszkańcy Popowa obawiali się, że kursy zostaną zlikwidowane, ale wszystkie te kursy zostaną,
tj. zarówno w Popowie, Wałczu Drugim, Zdbicach jak i Kołatniku. Problemem jest to, że Prezes przewidział
do likwidacji pewne kursy. W piśmie, które zostało wysłane do Prezesa ZKM napisano, że Rada Gminy
ustaliła, iż przekazuje 20.000 zł na utrzymanie linii w Popowie, Wałczu Drugim, Zdbicach i Kołatniku oraz
dokłada kolejne 20.000 zł na utrzymanie chociażby na czas tego roku kursów, które chcą zlikwidować. I
kilka dni temu przyszło pismo z aneksami, które Wójt podpisał na te 4 kursy, które zostaną utrzymane. Jeżeli
chodzi o te 20.000 zł na kursy, które miały by być zlikwidowane, to Prezes ZKM odpisał, że weźmie te
20.000 zł i zobaczy które z kursów będzie mógł za te 20.000 zł utrzymać, a które nie. Wójt podkreślił, że
czekają  na  pismo zwrotne,  które  kursy zostaną  za  te  dodatkowe 20.000 zł  utrzymane,  a  może  uda  się
utrzymać wszystkie. Być może na najbliższej Komisji Radni już będą mieć na ten temat informacje. 

Radny Jan Uran zwrócił  uwagę na poprawę bezpieczeństwa na drodze w Różewie chodzi  o zakręt  w
miejscowości na dołku, gdzie jest studzienka i dalej żywopłot. Aktualnie Pan M. jeździ dużym sprzętem i w
związku  z  tym  poprosił,  żeby  udrożnić  dla  lepszej  widoczności.  Radny  zaproponował,  aby  przenieść
studzienkę i zapytał co się dzieje z wydzierżawieniem działki na strzelnicę. 

Wójt Gminy Jan Matuszewski powiedział, że kiedyś ta studzienka była ciągle zapychana i w tym miejscu
zawsze powstawało rozlewisko.  Powiedział,  ze  jako Gmina to wykonywali.  Wójt  powiedział,  że jest  to
chyba w drodze powiatowej więc zostanie napisane pismo do Pana Rzemykowskiego czy jest możliwość
przeniesienia  studzienki  chociażby  o  parę  metrów.  Podkreślił,  że  jest  to  słuszna  uwaga,  ponieważ
bezpieczeństwo jest bardzo ważne. 

Kierownik  Referatu  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska,  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki
Komunalnej  Przemysław Maksymowicz odpowiadając  na  pytanie  dotyczące  strzelnicy powiedział,  że
spółka się rozsypała i jeden Pan wystąpił o decyzje i wszystkie je uzyskał. Było to warunkiem, że została
podpisana umowa dzierżawy. Podkreślił, że z tego co wie to Ministerstwo wstrzymało środki na budowę
strzelnic i dlatego na dzień dzisiejszy zostało to przyhamowane. 

Radny Dariusz Kujszczyk zapytał o poprawę wjazdu do Chwiramu od skrzyżowania do torów.  

Wójt  Gminy  Jan  Matuszewski odpowiedział,  że  rzeczywiście  tą  drogę  traktujemy jak  naszą  drogę  i
podczas wymijania jak się znacząco nie zwolni, to może zostać urwane koło. Powiedział,  że zostanie to
załatwione samoistnie. 
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Radny Janusz Marchewka zapytał czy na spotkaniu z Lasami Państwowymi był poruszany temat drogi w
Omulnie? Radny poprosił  członków Komisji  Statutowej  o  pozostanie  po sesji  w celu ustalenia  terminu
następnych Komisji. 

Wójt Gminy Jan Matuszewski powiedział, iż dziwne jest, że jak następuje zmiana warty, to Nadleśniczy
oraz Zastępca nie widzą dlaczego nie doszło do zamiany drogi na Omulno z naszymi gruntami, które mamy
do dyspozycji chociażby dzisiaj. Pan Nadleśniczy optymistycznie powiedział, że żadnego problemu nie ma.
W związku z  tym ma  być  spotkanie,  aby było  to  w jak najkrótszym czasie.  Wójt  poprosił  Kierownika
Przemysława Maksymowicza o ustalenie terminu spotkania z Zastępcą Nadleśniczego, aby się spotkać i
omówić warunki oraz zasady.  W przyszłym roku jeżeli  Radni się zgodzą, to będzie wykonywana droga
asfaltowa w Omulnie.  

Kierownik  Referatu  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska,  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki
Komunalnej Przemysław Maksymowicz powiedział, że pismo dotyczące terminu poszło w piątek. 

Wójt Gminy Jan Matuszewski poprosił Kierownika, że jeśli będzie ustalony termin, to aby powiadomić
Radnego Janusza Marchewkę. 

Radna  Iwona  Gosławska poprosiła,  aby  członkowie  Komisji  Budżetu,  Rozwoju  Gospodarczego  i
Gospodarki Komunalnej zostali po sesji w celu omówienia podania, które wpłynęło od Pani Bożeny P. 

Przewodniczący Rady Gminy Robert Gąsiorowski przypomniał o składaniu oświadczeń majątkowych i
poprosił, aby złożyć je do świąt. 

Pkt. 20. Zakończenie obrad

Przewodniczący Rady Gminy Robert  Gąsiorowski  powiedział,  że  porządek obrad został  wyczerpany.
Podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady VI sesji Rady Gminy Wałcz.

Protokółowała: Przewodniczący obrad:
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